
ENTREVISTA TERRA

CONEIXEM AL NOU METGE.

Feia dies que hi anava al darrera d'aquesta entrevista.Al fi- 

nal, quan ja semblava que no hi hauria temps,el Or. Baena,amb 

una barba molt espesa,m'obrí la porta de la seva llar per ex

plicaria traves de TERRA,tots els seus projectes que intenta

rà portar a terme a Sant Hilari.Qe moment,però,la realitat és

un altre. Per: PEP BADIA

Aquesta segona setmana da dasambra és una nova e- 

tap» de- la v-ida del- Or. Santiago Antònia Baena,34 

anys.Fill de la comarca dal Priorat,ha; vingut a 

omplir la plaça de matge titolar a íant Hilari,de

gut a la sortida dal Or.Sixto Marcos.Buntament amb 

la seva Família,mullar i quatra fills,entre ells 

una nena,el Or. Baena pr.ocadia de les Minas de 

Frigola (Alt Berguedà),on axcarcia de titolar an 

una plaça que constava de sis pobles petits.

Especialista en dermatologia.realitzà tots als 

set anys de llicenciatura a Sarcelona i,actual 

ment,efectuarà la tercera experiència com a tito

lar d'una plaça de metge.

Quan anarera a veure'l períaquesta sntrevista, 

ens digué que “encara estem empaperant la casa",

1* qual roman en al carrer de la erta. d Arbúci

es».

Assistència sanitàriatorivada o municipal 

Sant Hilari,al contrari de les Mines de Frigols, 

hi rau una realitat sanitària ben patentjla pri- 

vatitzacio' de l'assistència sanitària.Sobre aques

ta qüestió',el Or. Baena,el qual conegué de prop la 

municipalització d'aquest tipus d'assistència *a- 

tes Mines ae F.,ens explica com ell veu la polè

mica de l'assistència sanitària privada o bé mu

nicipal ,sobre tot pel que fa referència en la 

g e s t i ó  del dispensari i dels equipaments:

“Et puc parlar dal lloc d'on venim nosaltres. 

Quan els aparells es trenquen.no es reposen mai i, 

an tot cas,és el metge.de la seva butxaca,oui rea 

nova els aparells en desús.És molt maco dir cue 

3 'ha de municipalitzar l'assistència sanitària,pe

rò mentre els diners no ens arribin... .Per aixo, 

lo privat és qui té més bons aparelis,perouè tot 

al que guanya ho inverteix en adquirir noua apa

rells,en definitiva,en millorar l'assistència sa

nitària".

Sobre el nou dispensari,el Or. Baena ha fet,se

gons all mateix,"una iriversió de mes d un milío 

arranjant els locals d'antics telèfons i comprant 

equipament nous.Oe la forma que l'hem distribuït, 

pensem que serà s-ficient per la gent que hi ha 

aqui".Finalment,sobre aquesta qüestió sentencia: 

"això no és privatitzar,Perquè si amb dos aparell 

ja passo i tot al que guanyo m'ho gasto en cotxes 

cases,etc... i no milloro l'assistència,aixo si 

que és privatitzar per empitjorar l 'assistencia".

Preveure abans de curar

Per altra banda,ja endinsant-nos en la pràctica d 

la medecina,al Or. Baena considera que "tenim que 

deslligar la medecina assistèncial.que la fera tot 

de la medecina preventiva;.! la comunitària.Fins 

ara,el que s'ha fet és curar malalts.A partir d« 

ara,el que cal fer és preveure la malaltia".En a.


